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Председник Синдиката лекара и фармацеута Србије Раде Панић, упутио је данас
отворено писмо епидемиологу Предрагу Кону у којем истиче да члан владиног Кризног
штаба, иако свестан да га обмањују, износи нетачне чињенице кад говори о стању у
здравственим установама.

  

  

Полемика око тога да ли је здравствени систем у Србији “пукао” или не, већ неколико
дана се води у јавности, &#160;а повод свега била је изјава коју је доктор Раде Панић
дао за телевизију Н1.

  

“Здравствени систем Србије је званично пукао. Чујете да сам веома узбуђен. Јуче сам
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био у ситуацији каква се дешавала у Италији. У свом професионалном веку нисам
очекивао да ћу доћи у такву ситуацију, нисам имао места за људе које ми у медицини
сматрамо младима, нити сам имао где да их транспортујем”, видно потресен каже Панић
који тренутно ради у “црвеној зони”.

  

На његову изјаву се затим осврнуо епидемилог Предраг Кон, који је истакао да
здравствени систем у Србији “није пукао”.

  

“Одговорно тврдим, на основу података које имам, да нема ни говора о пуцању
здравственог система”,  рекао је Кон на јучерашњој седници Кризног штаба .

  

Након свега, уследило је и отворено писмо Панића упућено епидемиологу Предрагу
Кону. Обраћање председника Синдиката лекара и фармацеута преносимо у
целости:

  

Уважени колега Кон,

  

Биће ми заиста тешко да останем циивилизован и пристојан у овом одговору који Вам
пишем. Одговор је на питање које сте поставили на свом фејсбук профилу: „Шта
конкретно што сам рекао није истина?“, а односи се на Вашу изјаву на КЗМ одржаној
27.11.2020. године. У више наврата сте поновили да сте изнели тачне податке, а да је
моја изјава субјективни осећај.

  

Колико је Ваш наступ нечастан, говори чињеница да опет нисте именовали лица која су
Вам доставила податке из Краљева, као и када сте говорили о броју новооболелих и
преминулих, позивајући се на то да Вам достављају податке.

  

Зашто је то нечасно? Зато што сте тиме саучесник у скривању одговорних за ситуацију у
којој су се нашли сви грађани Србије, а посебно здравствени радници.
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Прво Вас позивам да обзнаните ко Вас је слагао? Посебно је нечасно, што сте свесни да
Вас обмањују, јер ово је ко зна који пут да износите податке који нису чињенице са
терена. Не постоје више оправдања за Вашу „необавештеност“.

  

Рекли сте на наведеној КЗМ да по подацима које сте добили, у Краљеву је попуњено
55% ковид капацитета.

  

Колико сте гласноговорник владајуће политике, обичан пропагандиста, ваљда најбоље
говори чињеница да в.д. директор ОБ „Студеница“ у исто време, у интервјуу за локалну
телевизују, говори, о одлуци од тог дана, да се у Краљеву отворе додатни капацитети за
ковид пацијенте, додатних 35 плус 35 места. Испадате необавештени и глупи, јер док Ви
изјављујете да је попуњеност капацитета 55%, директор отвара још 70 места, на
постојећих 60 плус 8 у интензивној јединици. И сада већ схватате, зар не? Неко Вас је из
Краљева обавестио да је тих додатних 70 места на располагању. Тај дан су се
исељавала одељења неурологије и пнеумофтизиологије. Тај дан је направљен распоред
за додатних 20 сестара које ће на тим новоотвореним одељењима радити. Опет је
покушано да се у медијима угаси пожар који гори на терену. Исто као и онда када сам
Вас у телефонском разговору упитао да ли знате да у Н. Пазару гори пожар, а Ви после
неког времена ћутања, рекли да ћете се распитати.

  
  

Колико је срамотно да један од најистакнутијих чланова КШ не зна да се дешава
хуманитарна катастрофа у једном делу Србије? У ствари, право питање је колико је
опасно по здравље и живот свих грађана Србије што највећи стручни ауторитет у КШ не
зна да су у Н. Пазару пацијенти по ходницима, а са мртвима се не зна где ће?!

    

Колико је срамотно да један од најистакнутијих чланова КШ не зна да се дешава
хуманитарна катастрофа у једном делу Србије? У ствари, право питање је колико је
опасно по здравље и живот свих грађана Србије што највећи стручни ауторитет у КШ не
зна да су у Н. Пазару пацијенти по ходницима, а са мртвима се не зна где ће?! Па зар
после 4 месеца од тих немилих дешавања Краљево или неки други град или територија
треба да прођу кроз исти пакао? Зашто, побогу колега Кон?!

  

Говорио сам о свом двевном дежурству у четвртак. У претходном свом дежурству сам у
два наврата, дан и ноћ, био у прилици да са координатором ковид одељења начелником
инфективног одељења решавам недостатак кревета у интензивној ковид јединици, за
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пацијенте који захтевају лечење у истој. Оба пута нам је у сусрет изашао КЦ Ниш, проф.
Радмило Јанковић, са дозволом за транспорт по два пацијента оба пута. Дакле у
Краљеву није било довољно места ни у претходних пет дана пре тог дневног дежурства
у четвртак. Тај дан нисмо добили одобрење за КЦ Ниш. Речено је да имају само три
слободна места и да их морају чувати за своје пацијенте. Да поновим, Београд и
Крагујевац одавно не примају пацијенте из Краљева. Истина је да тог тренутка у
интезивној ковид јединици леже четири пацијента који су скоро без изгледа за
преживљавање.

  

"Дуго сам био у дилеми да ли пацијентима да ускратим лечење уз помоћ
вентилатора"

  

Дуго сам био у дилеми да ли да тим пацијентима ускратим лечење уз помоћ
вентилатора, да бих дао шансу онима за које је било евидентно да ће им се без
вентилатора убрзо погоршати здравствено стање. Навео сам да се по медицинским
стандардима ради о младим пацијентима (нисам поменуо још троје који су били за
интезивну негу, пацијенти у годинама са коморбидитетом, са малим шансама за
преживљавање и уз помоћ вентилатора).

  
  

Та ситуација је управо она када су из Италије допрле вести да лекари морају да одлучују
коме ће дати вентилатор. Тада је председник, онај коме се толико клањате, хитно
интервенисао и кренуо у набавку респиратора, таман он лично морао да пилотира
авионом до Кине…

    

Та ситуација је управо она када су из Италије допрле вести да лекари морају да одлучују
коме ће дати вентилатор. Тада је председник, онај коме се толико клањате, хитно
интервенисао и кренуо у набавку респиратора, таман он лично морао да пилотира
авионом до Кине… РФЗО је те председникове набавке прогласио за тајну, иако се ради
о општем добру и апаратима који се користе у делатности од општег друштвеног значаја
по грађане републике, за највећу вредност која постоји, здравље и живот. И даље нема
информације колико вентилатора има Србија, информације коју би морао одмах на увид
јавности да да Институт за јавно здравље „Батут“, са потписом одговорног лица, јер је
законска обавеза да ови биомедицински апарати буду заведени под серијским бројем у
„Батуту“. Још увек колега немамо одговор ко је извршио преглед и пријем ових
новонабављених апарата, ко гарантује да су безбедни у лечењу болесника којима су
потребни. И то јесте питање за Вас, јер сте део КШ.
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„Нису нас учили на факултету да смо богови који имају право да одлучују ко има
право на живот, а ко нема“

  

Да се вратим на четвртак дан. Нису нас учили на факултету да смо богови који имају
право да одлучују ко има право на живот, а ко нема, зато је моја одлука била да никоме
не ускратим ваздух у плућима док год му куца срце. Остатак живота ћу провести у
преиспитивању исправности своје одлуке. Током дневне смене у петак је у интезивној
ковид јединици у Краљеву преминуло пет особа. У ноћној смени сам затекао једну од те
две пацијенткиње о којима сам говорио у интезивној нези. Примљена је у болницу на
интерно одељење због своје основне болести (Ангина пецторис), где је инфицирана
ковидом(извод из анамнезе коју сам узео од пацијенткиње). Данас се покушава
обезбедити место у КЦ Ниш за њу.

  
  

Нису нас учили на факултету да смо богови који имају право да одлучују ко има право на
живот, а ко нема, зато је моја одлука била да никоме не ускратим ваздух у плућима док
год му куца срце

    

Када је син уметника на протестима узвикивао: „Ово је за тебе ћале“ и тврдио да његов
отац није успео да дође до вентилатора, искрено, сумњао сам у те информације. Нисам
могао да замислим да је Србија стигла где је Италија била пре неколико месеци. Онда је
дошао извештај, интерни, у коме је писало да у интезивној јединици нема места, те се
одлаже пријем пацијента Ђурића. Познајући функционисање здравственог система, тог
тренутка ми није било добро.

  

Пре десетак дана имао сам увид у приватну поруку у којој је писало да се у једној од
великих установа у Београду, једни пацијенти скидају са вентилаторне подршке, не би
ли се дала шанса онима који имају веће изгледе за преживљавање. Нисам имао
могућност да дођем до доказа за тако нешто, па сам морао да одћутим, јер би ме сигурно
ухапсили због ширења панике и тако онемогућили да обавестим јавност у каквој смо
ситуацији, а моје речи представили као речи „издајника који покушава да сруши
здравствени систем Србије“. Бог нека ми опрости.
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Пре десетак дана имао сам увид у приватну поруку у којој је писало да се у једној од
великих установа у Београду, једни пацијенти скидају са вентилаторне подршке, не би
ли се дала шанса онима који имају веће изгледе за преживљавање

    

Нисам сигуран да ли постоји дефиниција пуцања здравственог система. Моја
дефиниција би била да је пуцање здравственог система тренутак када већи број
грађана којима је потребна здравствена заштита нема могућност да је добије. Ово је
ситуација која је таква. Говорим о свим оним нековид пацијентима који већ месецима не
могу да дођу до лечења. Ових дана поново хиљаде пацијената добијају обавештења о
одложеним операцијама, дијагностици, лечењу које захтева хоспитализацију. Говорим о
чекању испред ковид амбуланти које се мери сатима, о малтретирању пацијената да
морају прво да прикупе анализе у домовима здравља, па тек да се јаве у ковид
амбуланте при болницама. Колико је њих у шетању од немила до недрага значајно
погоршало своје здравствено стање, колико је њих одустало од покушаја да дође до
здравствене помоћи схватајући да веће шансе имају ако се лече кући, уз савете
многобројних колега који своје савете пружају путем телефона и интернет
комуникације? Ја знам по позивима које добијам са молбом да помогнем да своје драге
сместе у болницу, јер су у тешком стању, а нема места. Знате ли Ви?

  

"Нису ме пуштали да радим у ковид јединици јер нисам политички подобан"

  

Каже директор краљевачке болнице да је број здравствених радника који је оболео око
10% и да то не угрожава рад болнице, нити квалитет здравствене услуге. Онај исти који
ме називао „кретеном“ када сам као председник синдиката захтевао да власт ради у
складу са законом и да колеге које се шаљу у испомоћ у друге центре, за то добију и
решење. Када на мањак од 10% здравствених радника пре епидемије, додате и ових
10% избачених из колосека, онда је слика драматичности ситуације више него јасна. Као
потпуковник сигурно знате шта значи појам „десетковане јединице“.

  
  

Није битно колико имамо вентилатора, већ колико их је у функцији. Очигледно их нема у
функцији јер нема инсталација да се пусте у рад, а посебно нема анестезиолога да са
њима раде

    

Није битно колико имамо вентилатора, већ колико их је у функцији. Она заштитна
опрема за коју сте говорили да је има довољно, па после признали да је није било, али
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сте морали да лажете да не би дошло до панике, та опрема нам ништа не значи у
магацинима, како сте после говорили, уверавајући нас да је има довољно на залихама.
Тако нам не помажу ни вентилатори за које председник каже да су у магацинима и
чекају на потребу за њима. Стање на терену говори да су одавно потребни. Очигледно
их нема у функцији јер нема инсталација да се пусте у рад, а посебно нема
анестезиолога да са њима раде, ако их заиста има у магацинима. Доказ је конкурс МЗ
који тражи додатних 80 анестезиолога за рад у ковид центру у Батајници који треба да
почне да ради(што би наш народ рекао:“Не липши магарче до зелене траве.“). Ваљда и
та информација говори колико је рад министарства празна пропаганда, јер на бироу
нема анестезиолога. То министар мора да зна!

  

Дакле, није се радило о једном пацијенту докторе, већ о више њих само у мом дежурству
и само у Краљеву. Колико их је широм Србије нико не зна, али су те бројке сигурно
поразне и у исто време застрашујуће.

  

Јасно је и да су моје сумње да ме не пуштају да као лекар радим у ковид јединици у
првом и другом „таласу“ биле зарад скривања истине шта се дешава у истим. Морало се
попустити, јер сам пред трећи талас био једини добровољац у Краљеву од
анестезиолога за рад у ковид јединици.

  

Речи проф. Саздановића в.д. директора КЦ Крагујевац упућене мом директору када сам
се добровољно јављао да идем у испомоћ у Крагујевац, да нисам „политички подобан“
добиле су и своје објашњење, у Србији истина није добродошла. На смени у петак увече
сам сазнао И да је још један колега отишао у самоизолацију и да је потреба да га неко
замени (био је план да се после месец дана рада у ковид интезивној замени екипа, да се
одмори за оно што нам следи), тј. да настави рад и после тих месец дана. Јавио сам се
поново да то будем ја, мада рекох колегиници да то директор неће дозволити, јер је
потребно да ме склони да бих имао нформације из прве руке. Видећемо шта ће бити
одлука.

  

Сво ово дешавање је између осталог „покрило“ д опис УПК са 50 питања упућених лично
Вама . Та питања су упућена испред
потписа 3000 лекара именом и презименом, па ако је у Вама остала трунка моралности,
позивам Вас да на та питања одговорите, иако сам свестан да би Ваши одговори били
додатни доказ о нечињењу и погрешном чињењу власти током борбе против епидемије
САРС-КоВ2 вируса, као и додатни доказ да је здравствени систем у Србији пукао, јер су
уместо струке одлучивали политичари. Зато ћутите.
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"Власт вам је обезбедила фотељу да обмањујете јавност"

  

Да Вас подсетим да сам овлашћено лице за иступање испред Синдиката лекара и
фармацеута Србије, јединог струковног синдиката лекара, стоматолога, фармацеута,
биохемичара, свих здравствених сарадника, синдиката који броји 6500 чланова. Докторе
Кон само Ви говорите у своје име и износите своје субјективно мишљење из фотеље коју
Вам је обезбедила власт, очигледно за услуге обмањивања јавности. Ја говорим у име
колега који у првим редовима у рововској борби покушавају свим својим снагама да спасу
грађане од пошасти зване ковид-19. Ми смо последња одбрана српске нејачи (у овој
ситуацији сви грађани су нејач) пред том смртоносном опасношћу. Говорим у име
десетина преминулих колега који су свој живот дали за грађане Србије у име своје
професије. Њихова жртва не сме остати безимена и узалудна.

  
  

Докторе Кон само Ви говорите у своје име и износите своје субјективно мишљење из
фотеље коју Вам је обезбедила власт, очигледно за услуге обмањивања јавности. Ја
говорим у име колега који у првим редовима у рововској борби покушавају свим својим
снагама да спасу грађане од пошасти зване ковид-19

    

И на крају, али не мање битно. Господине санитетски потпуковниче примаријусе докторе
Предраже Коне, обраћа Вам се санитетски потпоручник доктор Раде Панић, од када
српски официр позива у борбу речима „Напред јунаци“, а не са славним покличом који
цео свет уважава, „За мном сестре и браћо, за мном не жалећи да у овој борби дате и
свој живот!“.

  

Позивам Вас да се сетите речи великог војводе Живојина Мишића када је преузимао
команду над Првом армијом: ” Живот је вечита борба. Ко сме, тај може. Ко не зна за
страх, тај иде напред!”. Будите достојни чина српског официра који сте добили, јер
командујете јединицом која одлучује овај рат са ковидом-19.

  

Да Вас обавестим да су у додатне ковид капацитете ОБ Краљево данас почели пријеми
пацијената. Питање је ко Вас је дезинформисао И зашто се чекало до сада? Је ли
истина да се в.д. директор краљевачке болнице на састанцима у министарству хвалио
малим бројем пацијената у краљевачкој болници уз то прозивајући чачанску да би
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требала да учи од њега? Онај исти директор који се сетио да би сада могао да
издејствује градњу дијагностичког центра у Краљеву И сигурно не зарад
пацијената(пројекат постоји већ десетак година) него да у новом грађевинском послу И
он нешто ућари по угледу на министарство. Баш сте у лошем друштву докторе Кон,
спасавајте своју душу, ако је још имате.

  

Раде Панић, анестезиолог

  

Председник Синдиката лекара И фармацеута Србије

  

(Нова.рс)
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